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Završena rekonstrukcija ginekologije u Vranju – omogućen i porođaj sa pratiocem 

Rekonstrukcija i opremanje Odeljenja za ginekologiju i akušerstvo u Vranju su završeni. U građevinske 

radove na 2.000 kvadrata uloženo je oko dve milijarde dinara. 

Bolnicu paviljonskog tipa zamenjuje bolnica pod jednim krovom. Pre četiri godine počela je 

rekonstrukcija, u fazama, po odeljenjima. Sada je završena i lamela D, ginekologija. 

"Ovo je pobeda života, ovo je pobeda Vranja, Pčinjskog okruga, pobeda cele Srbije. Ovakve stvari 

menjaju ambijent, menjaju uslove života, pokazuje da Srbija mora da radi i da se razvija. Posebno mi je 

drago što smo danas u Vranju, na jugu naše države, i da pokazujemo pažnju i brigu o svim krajevima 

Srbije. Da čuvamo narod, da nas bude više, pošto nam je demografija najveći problem", naveo je Miloš 

Vučević, predsednik Vlade Srbije. 

U sobama do tri kreveta, svaka sa sanitarnim čvorom. Prostor je prilagođen i za osobe sa invaliditetom, 

uz centralni monitoring i grejanje na biomasu. Oprema - po najvišim standardima. Uz edukaciju preko 

škole roditeljstva omogućen je i porođaj sa pratiocem. 

"Vranje dobija savremenu zdravstvenu ustanovu, zaposleni najbolje uslove za rad, a ono što je najbitnije 

pacijenti najbolju moguću zdravstvenu zaštitu", rekao je Slobodan Milenković, gradonačelnik Vranja. 

Dečje odeljenje čeka obnovu - spremna dokumentacija 

Prošle godine rođeno je 1.190 beba u Vranju, malo manje od proseka. Dok su čekali obnovu porodilišta, 

koristili su sobe i operacione sale drugih odeljenja. 



 
 

"Nadam se da će se baš u ovoj bolnici rađati mnogo dece sa Kosova i Metohije, Kosovskog pomoravlja, 

to bila pobeda života nad svim onim izazovima i problemima, nevoljama i lošim i zlim ljudima, koji se 

trude da zagorčaju život našem narodu na Kosovu i Metohiji", poručio je premijer Miloš Vučević. 

Još Dečje odeljenje Zdravstvenog centra u Vranju čeka obnovu, završena je projektno-tehnička 

dokumentacija. 

 

 

ZARAZA KOJA SE ŠIRI KAO VATRA HARA MEĐU DECOM U SRBIJI Jedna vrsta može biti FATALNA, a 

ostaje u vazduhu čak 2 SATA: Evo kako da ih odmah raspoznate 

Roditelji često zbunjeni razlikovanjem simptoma malih boginja i varičela 

Morbile imaju crvene promene na koži koje počinju iza ušiju i spuštaju se nadole 

U Srbiji se beleži nagli porast slučajeva zaraznih bolesti: male boginje sa 158 novih slučajeva u 

novembru, od kojih je 137 u Novom Pazaru, kao i sve veći broj dece obolele od varičela u beogradskim 

vrtićima. Prema podacima Instituta za javno zdravlje Srbije, broj obolelih od morbila je za 55 veći nego 

prethodnog meseca, a kako lekari ističu, da su ovčije boginje uobičajena pojava u periodu od novembra 

do januara. 

Roditelji su često u problemu da razlikuju morbile od varičele, a Pedijatar dr Saša Milićević detaljno je 

objasnio koji su znaci da je dete zaraženo. 

- Razlika između malih boginja i varičela postoji, međutim neretko se dešava da se roditelji zbune. Male 

boginje imaju promene koje izgledaju kao kada bismo umočili četkicu za slikanje u crvenu boju i 



 
 

poprskali dete. To su promene koje su na nivou kože. Sitne su, počinju iza ušiju i spuštaju se nadole - 

objašnjava Saša Milićević. 

Varičela izgleda potpuno drugačije, ističe dr Milićević. 

- Kada su u pitanju varičele, promene su drugačije. Prvo kreće sitan osip, zatim se uzdigne do površine, 

to se zove papula i na kraju nastane specifična promene kao kap rose na tom crvenilu. Nakon toga i 

jedan vodeni mehurić i na kraju krasta. Varičele su malo veće u odnosu na morbile - kaže Saša Milićević. 

On ističe da obe vrste spadaju u osipne groznice i da su veoma zarazne. 

- Lako se prenose, posebno morbile. Uvek se prenose u kolektivima, najčešće u vrtićima - kaže Milićević. 

Bolest ne može da se prepozna odmah 

Kako ističe dr Saša Milićević, bolest ne može da se prepozna odmah, već je potrebno nekoliko dana da se 

zaraza ispolji. 

- Bolest se ne može prepoznati odmah. Dete bude malaksalo, javlja se temperatura, opšte stanje je loše, 

odbija hranu, apetit je slab. I počinje kao bilo koja respiratorna infekcija ili bilo koji drugi virus. Tek posle 

dva ili tri dana, kada su u pitanju male boginje, počinje ospa koja se javlja oko ušiju i spušta nadole - 

objašnjava dr Milićević. 

Ovčije boginje manifestuju se potpuno drugačije. 

- Kada su u pitanju ovčije boginje, onda počinje po trupu, ali su to promene koje dosta svrbe. Nekada to 

može biti i alergija, pa se roditelji uplaše da su boginje. Svakako je najbolje da se roditelji odmah jave 

pedijatru, kako bi im bila slika jasnija i to je najbolji savet - kaže dr Milićević za "Prva" TV. 

Dete tri nedelje prenosi zarazu 

Za "Jutro na Blic" dr Olivera Ostojić, pedijatar i pulmolog DZ Dedinje nedavno je objasnila koje su 

komplikacije i kako se šire ovčije boginje među decom. 

- Bolest nije teška, to su dečije zarazne bolesti, u principu u ogromnom procentu nisu teške, prolaze kod 

kuće sa pojačanom higijenom kože, sa rehidracijom, sa pojačanom negom deteta, ali ono što je bitno to 

su komplikacije. Može se komplikovati u izvesnom broju slučajeva i upalom pluća, što onda već zahteva 

ozbiljniji pristup i možda čak i hospitalizaciju - priča dr Obradović. 

Komplikacije varičele su veoma retke 

Srećom, dodaje, komplikacija ovčjih boginja su veoma retke. 

- To se retko dešava, ali ono što može da se desi kao komplikacija, češća komplikacija, to je upala pluća 

koja se takođe retko komplikuje sa nekim drugim stanjima - zaključila je dr Olivera Ostojić. 

Kako se prenose varičele 



 
 

Varičela se prenosi direktnim kontaktom – vazdušno-kapljičnim putem, jer se virus nalazi u sekretu 

respiratornog trakta obolelih. 

Drugi načini širenja obuhvataju direktni kontakt sa obolelim odnosno sa sadržajem vezikula kao i sa 

sadržajem vezikula obolelih od herpes zostera, pošto su te kožne promene kasna komplikacija i 

posledica infekcije virusom varičele. 

Indirektan put prenosa je moguć preko predmeta kontaminiranih sadržajem vezikula. 

Poslednja faza kožnih promena - takozvane kraste nisu zarazne. 

Kako se prenose morbile 

Male boginje su veoma zarazna virusna infekcija, sa simptomima koji se javljaju 7 do 18 dana nakon 

izloženosti. Uzročnik je RNK virus iz roda Morbillivirus, porodice Paramyxoviridae, a izvor infekcije je 

obolela osoba. U bliskom kontaktu, 9 od 10 osetljivih osoba se zarazi. 

Virus malih boginja može ostati u vazduhu i na površinama do 2 sata nakon što zaražena osoba napusti 

prostoriju. 

Prema rečima dr Ivane Begović Lazarević iz Gradskog zavoda za javno zdravlje u Beogradu, koje je 

nedavno govorila za "Blic Zdravlje", morbile se šire direktnim kontaktom s obolelom osobom, 

respiratornim kapljicama ili retko preko kontaminiranih predmeta. 

Inkubacija traje 7-18 dana, nakon čega se javljaju simptomi poput povišene temperature, sekrecije iz 

nosa, kašlja i konjunktivitisa, koji traju 2-4 dana. Slede povišena temperatura preko 40 stepeni i 

makulopapulozna ospa. Obolela osoba je zarazna 4 dana pre pojave ospe i 4 dana nakon toga. 

Sve komplikacije malih boginja 

upala srednjeg uha javlja se kod 6 do 8 od 100 obolelih osoba 

dijareja se javlja kod 6 od 100 obolelih 

upala pluća se javlja kod 1 do 6 od 100 obolelih 

zapaljenje mozga se javlja kod 1 od 1000 obolelih 

subakutni sklerozirajući panencefalitis, veoma teška komplikaciju koja se javlja nekoliko godina nakon 

infekcije 



 
 

 

Lončar sa predstavnicima svih sindikata iz oblasti zdravstva i PIO fonda 

BEOGRAD - Ministar zdravlja u Vladi Republike Srbije Zlatibor Lončar održao je danas sastanak sa 

predstavnicima svih sindikata iz oblasti zdravstva i predstavnicima PIO fonda u okviru aktivnosti 

usmerenih ka poboljšanju materijalno radnog statusa zaposlenih u zdravstvenom sistemu Srbije, 

saopšteno je iz tog ministarstva. 

Kako se navodi u saopštenju, na sastanku su razmotreni detalji iz delokruga rada PIO fonda od interesa 

za zdravstvene radnike, a dogovoren je nastavak zajedničkih aktivnosti predstavnika Ministarstva 

zdravlja, Ministarstva finansija, PIO fonda i svih sindikata u zdravstvu. 

"Cilj je dalje unapređenje materijalnog položaja zdravstvenih radnika, odnosno unapređenje sistema 

Iskra i obračuna plata zdravstvenih radnika", navodi se u saopštenju Ministarstva zdravlja. 



 
 

 

PONOSNI ŠTO NEMA LISTA ČEKANJA Novi direktor ima nove planove za Dečju bolnicu u Novom Sadu 

Institut za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine, odnosno Dečja bolnica, je tokom prošle 

godine zaposlio 15 mladih lekara, a vd. direktora docent dr Borko Milanović smatra da je to značajno 

pojačanje. 

- Godinu smo završili i sa šest više medicinskih sestara, kao i nešto više nemedicinskih radnika. Ima 

prostora da se zaposli još medicinskih sestara, a Ministarstvu zdravlja smo poslali inicijativu za proširenje 

kadrovskog plana. Treba nam više lekara, jer se broj usluga koje pružamo povećava iz godine u godinu. 

Potrebni su nam i neki subspecijalisti, kao što su pedijatri, specijalisti hirurgije i medicinske rehabilitacije 

– kazao je dr Milanović. 

Novi direktor Dečje bolnice kaže kako od pre nekoliko godina imaju oftalmološku službu i dvoje lekara 

koji tu rade. 

- Ideja je da razvijemo oftalmološku službu, te iniciramo kod Pokrajinskog sekretarijata za zdravstvo da 

dobijemo opremu. Hoćemo da razvijamo operacije strabizma, odnosno razrokosti. Tu nam je potrebna 

specijalna oprema. Ima puno dece koji imaju strabizam i kojima treba lečenje – istakao je dr Milanović i 

napomenuo kako kako im je potrebna oprema i za operacije retine u dečjem uzrastu. 

Predstoje velike izmene 

Pokrajinska vlada je ranije najavila da će Dečja bolnica pretrpeti velike izmene i da će veći deo objekata 

da se ruši i da se pravi praktično nova bolnica.  



 
 

Dr Milanović kaže kako se neće rušiti samo zgrada Poliklinike, ali da se ne zna kada će ti radovi da počnu. 

Sada se izrađuje projektna dokumentacija i pribavljaju se dozvole, bez čega ne može da počne gradnja. 

Potrebni su im i aparati za mehaničku ventilaciju, kao i inkubatori, s obzirom na sve veći broj pacijenata, 

posebno novorođenčadi, koji su prevremeno rođeni. Ocenjuje kako je veći broj ovih pacijenata zbog 

višeplodnih trudnoća i vantelesne oplodnje, te zato planiraju i nabavku opreme. 

- U prošloj godini imali smo oko 120.000 ambulantnih pregleda, od čega je 40.000 bilo u urgentnoj 

ambulanti, a 80.000 u subspecijalističkim ambulantama Poliklinike. Tokom prošle godine 20.000 dece je 

hospitalizovano – istakao je dr Milanović. 

U planu im je dalje usavršavanje radioloških tehnika, kompjuterskih operativnih programa, kao i 

informatičkih programa. 

- Imperativ nam je brža i preciznija dijagnostika, a posebno smo ponosni na to što u Dečjoj bolnici nema 

listi čekanja za preglede i snimanja. To je imperativ koji ćemo se truditi da zadržimo i u narednom 

periodu – istakao je dr Milanović. 

 


